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Jaarverslag 2020 NVKA         (3-2-2020)                                                               

Bestuurlijk overleg 

Het afgelopen jaar heeft het bestuur 5 keer een vergadering belegd waarvan 4 maal online: op 24-2-
2020, 23-6-2020, 8-9-2020, 27-10-2020 en 7-12-2020. Verder heeft het bestuurlijk overleg met name 
telefonisch en per mail plaatsgevonden met af en toe persoonlijk overleg met bestuursleden onder-
ling in verband met afstemming over verschillende onderwerpen.   

Geen jaarcongres in 2020 

Wegens de coronacrisis is het jaarcongres, dat aanvankelijk gepland stond op 9-10-2020, 
geannuleerd. In 2021 staat het weer op de agenda voor eind 2021. 

Aantal leden/ overzicht ledenbestand 

Het ledenbestand is ten opzichte van vorig jaar gedaald naar in totaal 139 leden. Begin 2020 stond de 
teller nog op 144. Gedurende het verenigingsjaar overleden Carmelita de Wild en Gaby Aarts. 
Daarnaast werden 3 leden geroyeerd wegens niet betalen van de contributie. Herhaalde 
aanmaningen hadden geen succes. Uiteindelijk was het ledenbestand op 31-12-2020 139 leden. 

Overleg secretariaat 

Met het secretariaat van de NVKA, dat wordt beheerd door bureau EPS Secretariaats- & Congres-
bureau 2 te Eindhoven, is regelmatig telefonisch overleg gevoerd. Mevrouw Mijnie Hoppenbrouwers 
is de contactpersonen voor zowel de leden als het bestuur van de NVKA. 

Overleg NVAB 

Na de ledenvergadering van 24-1-2020 heeft het bestuur van de Nederlandse Vereniging voor 
Arbeids- en Bedrijfsgeneeskunde (NVAB) het NVKA bestuur uitgenodigd voor overleg omtrent o.a. 
samenwerking financiering, deskundigheidsbevordering, opleiding, uitbouw van het BA-consulent-
schap etc. Als voorzet voor de vergadering van 6-3-2020 werd een “letter of intent” opgesteld, 
volledig gericht op het belangrijkste speerpunt: de ontwikkeling richting kaderarts bedrijfsarts naar 
analogie van de kaderarts huisarts.  

Er werden op grond van het overleg met het NVAB bestuur een aantal afspraken gemaakt.  
- De NVAB en de NVKA gaan samen voor  de ontwikkeling van een opleiding tot kaderarts  

bedrijfsarts, maar de NVAB wil dit eerst voorleggen aan haar leden voordat de volgende stap 
kan worden gezet. 

-  Ten tweede is afgesproken dat er een gezamenlijke commissie moet worden gevormd die het  
 traject gaat voorbereiden. Een commissie heeft echter een mandaat nodig en goedkeuring  

van de leden van beide beroepsverenigingen. Het NVKA bestuur heeft de taak op zich  
genomen om hiervoor een notitie op te stellen. Over de personele samenstelling van de  
commissie zal later worden beslist in onderling overleg tussen beide besturen. 

- De NVAB is gevraagd in het bestuursoverleg met de Landelijke Huisartsen Vereniging (LHV) 
de intentie voor te leggen om een opleiding tot kaderarts bedrijfsarts te ontwikkelen. Het 
verbreden van de samenwerking op bestuurlijk niveau met meerdere beroepsverenigingen 
moet de kans van slagen van het genoemde initiatief vergroten. 

- Als laatste is de intentie uitgesproken om samen met de NVAB een congres te organiseren  
 waarbij het NVKA bestuur een voorzet zal doen.  
Door de coronacrisis zijn de genoemde afspraken bijna allen vertraagd. Ze worden echter opnieuw 
opgepakt in 2021. 
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Deelname aan opleiding kaderarts 

Om ervaring op te doen met deze opleiding is de Leo Elders, als enige bedrijfsarts samen met 16 
huisartsen, op 17 september gestart met de opleiding Kader-huisarts bewegingsapparaat. Deze 
opleiding die 2 jaar duurt is ontwikkeld door het ErasmusMC Rotterdam. Het is een belangrijke eerste 
stap in de mogelijkheid om een Arbo-curatieve opleiding op dit niveau te kunnen volgen. De organi-
satie van de NHG-Kaderopleiding heeft op verzoek van de voorzitter van de NVKA accreditatie 
aangevraagd bij de ABSG voor deze opleiding.  

Overleg met Long Alliantie Nederland (LAN) 

De NVKA heeft het afgelopen jaar overleg gehad met de LAN die wil komen tot een netwerkstructuur 
werk gerelateerde longziekten. Het bestuur heeft hier positief op gereageerd. Het idee is om  een 
netwerkstructuur op te bouwen rondom de behandelcentra longziekten en kenniscentra longziekten, 
op het gebied van bijvoorbeeld astma en interstitiële longziekten (ILD) in Nederland.  

Verder heer de NVKA zich gecommitteerd aan het initiatief van de LAN voor het uitbrengen van het 
manifest voor preventie en aanpak beroeps(long)ziekten:  

Overige activiteiten van het bestuur 

BACO’s 

De kerntaak van de bedrijfsartsconsulent oncologie/ klinisch arbeidsgeneeskundige oncologie is de 
ondersteuning van de werkende met en na kanker gericht op terugkeer naar werk en werkbehoud. 
Dit wordt o.a. vorm gegeven middels adviesgesprekken in de eerste lijn met werkenden met/na 
kanker op verzoek van de persoon zelf, de werkgever, de bedrijfsarts of de behandelaar. Enkele 
BACO’s zijn als Klinisch arbeidsgeneeskundige actief in de tweede lijn op  een oncologische poli in een 
ziekenhuis (o.a. AYA- en LATER-poli).  

Steeds vaker doen collega bedrijfsartsen en hulpverleners uit het oncologisch behandelcircuit een 
beroep op de BACO voor een intercollegiaal overleg betreffende individuele casuïstiek. 

Door verschillende baco ’s binnen het Baco-platform wordt actief bijgedragen aan de bewustwording 
van de problematiek rond Kanker en Werk en met name het belang van “werk als behandeldoel”.  

Voorbeelden van initiatieven zijn:  

• Lid van de taskforce cancersurvivorshipcare IKNL, voorzitter werkgroep werk 
In 2020 is door deze taskforce actief gewerkt aan het opstellen van het nationaal Actieplan 
Kanker en Leven  

• Verzorgen van een workshop op het congres Kanker en Leven 
• Bijdrage  aan de  totstandkoming  van de positionpaper “Meer aandacht voor behoud van 

werk bij kanker”, aangeboden aan de tweede kamer op 8 september 2020  
• Lid van de klankbordgroep van het project Target@workonco, een project voor medewerkers 

van oncologieafdelingen in ziekenhuizen 
• Verzorgen van workshops tijdens de  de Nationale Kanker en Werk Dag 
• Toezichthouder (voorzitter RvT) Stichting Nationale Kanker en Werk Dag  
• Op de site van kanker.nl als specialisten beschikbaar voor het beantwoorden van vragen over 

het thema kanker en werk 
• Onderhouden contact met NFK 
• Presentaties en workshops voor bedrijfs- en verzekeringsartsen in diverse plaatsen in het 

land 
• Participeren in projecten gericht op verkleinen van de afstand tot de arbeidsmarkt, met 

subsidie van SZW  
• Workshops voor verschillende patiëntenverenigingen 
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• Workshops op het Nationaal Borstkankercongres 
• Schrijven van artikelen, oa voor Medisch Contact en Oncologica, tijdschrift voor oncologisch 

verpleegkundigen (verschijnt maart 2021) 
• Geven van interviews voor diverse media 
• Workshops  in inloophuizen  
• Lid van regionale werkgroepen voor aanvullende oncologische zorg 
• IKA-Ned heeft het  Kanker en werkteam uitgebreid met specialistische kennis op diverse 

oncologische gebieden 
• Bijdrage aan wetenschappelijk onderzoek rond het thema “kanker en werk” en publicaties 

hierover.  
 

Verder heeft de NVKA het initiatief genomen om zich aan te sluiten bij SONCOS, Dit is het platform 
voor interdisciplinair overleg en professionele samenwerking in de oncologische zorg tussen beroeps-
verenigingen. 

Door de maatregelen in het kader van de coronapandemie konden een aantal activiteiten 
(workshops, voordrachten, bijeenkomst BACO-platform) geen doorgang vinden. Deels zijn deze 
digitaal verzorgd of zullen nog verzorgd worden, een aantal bijeenkomsten zijn vervallen. 

Deelname Kwaliteitstafel bedrijfs- en verzekeringsgeneeskunde 

De kwaliteitstafel, die op 29 juni 2018 van start ging was een initiatief van het Ministerie van SZW en 
deels VWS en had als doel meer aandacht voor de sociale geneeskunde, in het bijzonder voor arbeid 
en gezondheid, in de opleiding tot basisarts. Er werden daartoe drie werkgroepen in het leven 
geroepen: academisering, opleidingen en richtlijnen. Ook de NVKA was betrokken bij verschillende 
bijeenkomsten vooral bij de werkgroep opleidingen. De afronding van de kwaliteitstafel vond op 2-
10-2020 plaats. Er werden meerdere adviezen geformuleerd maar de belangrijkste was wel de roep 
om een sluitende financiering om initiatieven in de toekomst mogelijk te kunnen maken.   

Notitie huidproblemen aan de handen, behandeling en preventie 

Bestuurslid professor dr. Thomas Rustemeyer, hoofd van de afdeling dermatoallergologie en arbeids-
dermatologie, Amsterdam UMC, schreef een interessante notitie over huidproblemen van de han-
den. De notitie is geplaatst op de homepage van de website van de NVKA.  

Nieuwsbrieven 

Het bestuur heeft in 2020 3 nieuwsbrieven aan de leden verstuurd. 

Contributie 2020 

Voor het afgelopen verenigingsjaar was de contributie gesteld op € 55,--. De financiële situatie was 
dit jaar sterk genoeg om van een verhoging af te zien. 

Namens het bestuur van de NVKA   

Leo Elders, Cobi Oostveen, Bertus Robeer en Thomas Rustemeyer. 


